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With the cooking oil scandal threatening the citizens of Taiwan, it seems we need to really put a spotlight on the issue of healthy living. Besides healthy eating, what else can we do to lead a healthy life? Well, on the other side of the world, people in Denmark have a “green” lifestyle. Copenhagen, which is the capital of Denmark, is also known as a “bike city.” Every morning on the streets of Copenhagen, you will be surprised to see the kinds of people on bikes: men in suits, women in high heels, and parents taking children to school. It is estimated that nearly 50% of the citizens commute by bike every day. As a matter of fact, there are more bikes than people in the city.

What made Copenhagen such a successful bike city? Back in the 1960s, Copenhagen was troubled by its heavy traffic and growing pollution problems. In order to establish a friendly environment for people and combat climate change, the city made up its mind to strengthen its bicycle culture. This was difficult at first since it was much more convenient for most people to commute by car. However, with great persistence and determination, Copenhagen finally succeeded. Today, mainly as a result of its bicycle culture, the city has become a much cleaner and healthier place to live. 

Many other countries are now following in the footsteps of Denmark. Taiwan is one example. There are YouBikes available in Taipei, New Taipei City, Taichung, and Changhua. If you want to experience a car-free life, just jump on a bike and ride!
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(　　)
1.
What does the word “green” in the first paragraph mean?


(A) User-friendly.

(B) Environment-friendly.


(C) Healthy living.

(D) Successful bike city.
(　　)
2.
Which of the following has the closest meaning to the word “combat” in the second paragraph?


(A) Affect.
(B) Fight.
(C) Complain.
(D) Increase.
(　　)
3.
What was the main cause for the development of a bicycle culture in Denmark?


(A) Men liked to wear suits.


(B) People wanted to exercise more.


(C) The citizens needed to solve traffic and pollution problems.


(D) Parents wanted to take their children to school.
(　　)
4.
According to the article, what is Copenhagen?


(A) It is a city in Denmark.
(B) It is a country in Denmark.


(C) It is a street in Denmark.
(D) It is a building in Denmark.
(　　)
5.
Which topic is NOT mentioned in the article?


(A) Healthy living.
(B) Bicycle culture.
(C) Water pollution.
(D) Green lifestyle.


本期國內新聞為您帶來的是丹麥的腳踏車文化「Bicycle Culture in Denmark」，娛樂新聞則是介紹活力十足的微笑單車之旅 「Let’s Ride YouBikes!」。瞄準新聞邀您一起以國際語言看新聞，也請您繼續給予我們鼓勵與支持。
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1.
scandal [`skændḷ] n. 醜聞

2.
citizen [`sɪtəzṇ] n. 市民

3.
put a spotlight on 正視

4.
issue [`ɪʃʊ] n. 議題

5.
Denmark [`dɛnmɑrk] n. 丹麥（國名）

6.
green [grin] adj. 環保的

7.
Copenhagen [͵kopən`hegən] n. 哥本哈根

8.
capital [`kæpətḷ] n. 首都

9.
high heels  高跟鞋
10.
estimate [`ɛstə͵met] v. 估計
11.
commute [kə`mjut] v. 通勤
	12.
as a matter of fact 事實上
13.
establish [ə`stæblɪʃ] v. 建立
14.
combat [`kɑmbæt] v. 對抗
15.
make up one’s mind 下定決心
16.
strengthen [`strɛŋθən] v. 增強
17.
convenient [kən`vinjənt] adj. 便利的
18.
persistence [pɚ`sɪstəns] n. 堅持
19.
determination [dɪ͵tɝmə`neʃən] n. 決心
20.
follow in the footsteps of sb. 跟隨某人的腳步
21.
car-free [`kɑr`fri] adj. 無車的
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1.
Copenhagen, which is the capital of Denmark, is also known as a “bike city.”
→
此為非限定關係子句的用法。當先行詞的定義明確（如專有名詞與父母稱謂等），形容詞子句前要加逗號，表達「補充說明」的意思。此處的形容詞子句為插入用法，當先行詞的同位語，前後均需要逗點。關係代名詞which與be動詞is可以省略。
2.
In order to establish a friendly environment for people and combat climate change, the city made up its mind to strengthen its bicycle culture.
→
此句子為in order to的用法，表示「為了要……」，句型為：In order to + V1, S + V2. = To + V1, S + V2.。例如：In order to win the game, the team practiced day and night. = To win the game, the team practiced day and night.

in order to也可放在句中，其句型為：S + V1 + in order to + V2. = S + V1 + to + V2. = S + V1 + so as to + V2.。例如：The team practiced day and night in order to win the game. = The team practiced day and night to win the game. = The team practiced day and night so as to win the game.
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隨著食用油醜聞威脅著臺灣人民，我們似乎真的需要重視健康生活的議題了。除了吃得健康之外，我們還能做什麼來過著健康生活？世界的另一端，在丹麥的人們有著「綠色」的生活型態。哥本哈根，也就是丹麥的首都，以「單車城市」聞名。每天早上，在哥本哈根的街上你將會驚訝於騎在腳踏車上的各色各樣的人：穿著西裝的男士、穿著高跟鞋的女士，及載著小孩去上學的父母。估計近50%的市民每天都以單車通勤。事實上，在這裡，單車的數量比人還多呢。

是什麼讓哥本哈根成為一座如此成功的單車城市？在1960年代，壅塞的交通及持續增加的汙染問題困擾著哥本哈根。為了建立一個友善的環境並且對抗氣候變遷，哥本哈根下定決心強化腳踏車文化。一開始並不容易，因為對大多數人而言，開車通勤方便很多；然而，秉著極大的堅持與決心，哥本哈根最終成功了。現在，因為它的腳踏車文化的成果，這座城市已成為更乾淨、更健康的居住環境。

許多其他的國家現在也跟隨丹麥的腳步，臺灣就是一個例子。臺北市、新北市、臺中市，及彰化縣都有微笑單車（YouBike）了。若你想要體驗無車的生活，快去騎單車吧！
解答: 1.(B)　2.(B)　3.(C)　4.(A)　5.(C)

Let’s Ride YouBikes!
Andy:
The weather is great today. Let’s go out!
Tina:
Good idea. What do you want to do?

Andy:
How about riding bikes?

Tina:
But we don’t have bikes!
Andy:
We can rent them.

Tina:
Really? How?

Andy:
All you need is an EasyCard. We can rent two YouBikes at an MRT station and ride them anywhere we like. It’s so convenient!
Tina:
Sounds fun. How much do we need to pay? 
Andy:
For a period of 4 hours, you only pay NT$10 for each half hour. If you use them for 4 to 8 hours, the fees will be NT$20 per half hour.
Tina:
It’s not as expensive as I thought.

Andy:
It’s also a good way to spend your leisure time.

Tina:
We can ride the bikes in a suburban area and enjoy the beautiful scenery.

Andy:
Terrific! Let’s ride to Tamsui. I want to buy some souvenirs for my foreign friends.

Tina:
All right. But before we go, should we check the route? I don’t want to get lost.

Andy:
Maybe you’re right. And I suggest that we bring some water as well. It may be exhausting to ride such a long distance.

Tina:
It’s so adventurous to take a bike as a means of transportation! 

Andy:
People should do it more often. Not only is it environment-friendly, but it is also a great way to exercise.

Tina:
Well, since there are so many benefits, I believe more and more people will begin riding bikes.
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	1.
rent [rɛnt] v. 租用
2.
EasyCard [`izɪ`kɑrd] n. 悠遊卡

3.
MRT station  捷運站

4.
leisure [`liʒɚ] n. 空閒

5.
suburban [sə`bɝbən] adj. 郊外的
6.
scenery [`sinərɪ] n. 景色

7.
terrific [tə`rɪfɪk] adj. 非常好的

8.
Tamsui  淡水（地名）
9.
souvenir [͵suvə`nɪr] n. 紀念品
	10.
foreign [`fɔrɪn] adj. 外國的

11.
route [rut] n. 路線

12.
suggest [səg`dʒɛst] v. 建議

13.
exhausting [ɪg`zɔstɪŋ] adj. 使人精疲力竭的

14.
distance [`dɪstəns] n. 距離

15.
adventurous [əd`vɛntʃərəs] adj. 充滿刺激的

16.
means of transportation 交通方式

17.
benefit [`bɛnəfɪt] n. 好處
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Andy: 
今天的天氣真好，我們出去吧！
Tina: 
好主意，你想做什麼呢？

Andy: 
騎腳踏車如何？

Tina: 
可是我們沒有腳踏車。

Andy: 
我們可以租啊。

Tina: 
真的嗎？要怎麼租？

Andy: 
你只需要一張悠遊卡。我們可以在捷運站租兩台YouBike，然後騎到任何想去的地方，非常的方便哦！
Tina: 
聽起來很有趣，我們需要付多少錢呢？

Andy:
在4個小時內，每半小時新台幣10元。如果你使用它們4到8小時之內，費用將會是每半小時新台幣20元。
Tina: 
沒有我想像中的貴。

Andy: 
這也是個打發空閒時間的好方式。

Tina: 
我們可以到郊外騎腳踏車且欣賞那裡的美麗風景。

Andy: 
太好了！我們騎到淡水吧。我想要買一些紀念品給我的外國朋友們。

Tina: 
好啊，但是出發前，我們是不是應該查一下路線？我可不想迷路。

Andy: 
或許你是對的。我建議還要帶一些水，騎那麼遠的距離可能會精疲力竭。

Tina: 
將腳踏車當做交通工具感覺很刺激。

Andy: 
大家應該常騎腳踏車，這樣不但環保，而且是很好的運動方式。

Tina: 
既然有這麼多好處，我相信將會有越來越多人開始騎腳踏車。
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(　　　　　　　　　　　　讓我們騎車「趣」！
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